
 
 

22. januar 2019 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Hvilke initiativer skal igangsættes, såfremt Naalakkersuisut i større grad skal 

efterkomme Naturinstituttets anbefalinger til kvoter? 

2. Såfremt biologerne skal igangsætte mere detaljerede og større undersøgelse af 

bestemte fangstdyr, hvor store ekstraomkostninger kan der forventes at dette vil 

medføre? 

 

(Medlem af Inatsisartut Aqqaluk Heilmann, Atassut) 

Begrundelse: 

Jeg stiller spørgsmål for at få klarhed over, hvad der skal til for at borgerne, fangere, fiskere samt 

Naalakkersuisut skal have større tiltro til Naturinstituttets anbefalinger for fisk og fangstdyr. 

Man skal handle såfremt man skal komme over modsætningerne mellem fangere og biologer. Og 

her ønsker jeg at få belyst, om fiskere og fangere får større tiltro til biologer, såfremt vi øger vores 

bevillinger og dermed udfører mere detaljerede undersøgelser.  

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 

 


